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ACTA DE LA SESSIÓ MONOGRÀFICA SOBRE L’EDUCACIÓ POSTOBLIGATÒRIA DEL CONSELL 

ESCOLAR MUNICIPAL DEL DISTRICTE DE L’EIXAMPLE 

 

Núm. de la sessió: 80 

Data: 6 de febrer de 2023 

Hora: de 17.30 a 19 h 

Lloc: Sala de Plens de la Seu del Districte 

 

A Barcelona, 13 de desembre de 2022, es reuneix a la Sala de Plens de la Seu del Districte, en sessió 

plenària, el Consell Escolar Municipal del Districte de l’Eixample, sota la vicepresidència de la Sra. Mar 

Trallero. 

 

Sessió monogràfica oberta a tots els membres del CEMD Eixample i a les direccions dels centres públics i 

concertats que ofereixen ensenyaments de secundària i ensenyaments postobligatoris. 

Assisteixen un total de 26 persones. 

 
 
Ordre del dia 

1. Presentació per part de la Consellera Mar Trallero sobre la monogràfica. 

2. Presentació per part del TGT Jordi Luengo de la ponent, Gemma Verdés. 

3. Exposició de la situació de la postobligatòria a càrrec de la Gemma Verdés, cap de l’àrea de 

postobligatoris del Consorci d’Educació de Barcelona. 

4. Torn obert de paraules. 

 
 
Desenvolupament de la sessió 

Exposició de la situació de la postobligatòria a càrrec de la Gemma Verdés, cap de l’àrea de 

postobligatoris del Consorci d’Educació de Barcelona. 

La Gemma Verdés exposa l’històric de dades en referència a la postobligatòria a la ciutat de Barcelona. 

També fa esment a les EOI i CFA. 

 

Seguidament, exposa el Pla Director d’Equipaments de la Formació Professional. S’aposta perquè hi hagi 

centres amb tot l’itinerari de cada àmbit. 

 

Objectiu: situar centres d’FP com una peça del clúster econòmic (ubicar en una mateixa zona centres 

formatius, empreses, etc.). 

 

Torn obert de paraules. 

Docent CFA. Fa l’observació que molts alumnes de CFA també són menors d’edat i estan perdent 

oportunitats en la preinscripció respecte a l’alumnat que finalitza l’etapa de l’ESO. 
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Gemma Verdés. Confirma que a partir del curs vinent també es prioritzaran els GESO. 

 

Representant Sagrat Cor Diputació. Pregunta sobre l’alumnat que fa cicles formatius i venen de tenir un Pla 

Individualitzat a l’etapa obligatòria.  

 

Gemma Verdés.  Fa una presentació d’una diapositiva dels factors que fan que hi hagi més abandonament 

dels estudis postobligatoris. Queda en rellevància que l’alumnat NESE B i nouvingut promociona menys 

segons les estadístiques. 

Per l’alumnat NESE B s’ofereix tota classe de suports educatius (Èxit, etc.) i la gratuïtat dels ensenyaments. 

Per l’alumnat nouvingut, es treballa amb la idea que hi hagi una aula d’acollida accelerada. Pels NESE A, els 

IFES estan funcionant molt bé. Amb trastorns d’aprenentatge s’està fent una prova pilot creant un servei 

psicopedagògic d’acompanyament al professorat (assessoraments en grup o individual segons els casos). 

 

Docent CFA. Destaca la tendència a desaparició dels cursos de proves d’accés a la professionalització. 

 

Gemma Verdés. Matisa que han desaparegut els cursos d’accés a grau superior però no els cursos de 

preparació de proves d’accés. El fet d’aquesta desaparició és degut a la poca demanda que hi ha. 

 

Docent CFA. Pregunta sobre el cost de traslladar els cicles formatius a nous espais independents dels 

centres de secundària. 

 

Gemma Verdés. Explica que les noves ubicacions es produeixen en règim de llogar amb un preu 

sensiblement inferior al de mercat. L’objectiu és el de no comprometre al CEB en un equipament que avui 

dia és necessari, però que no sabem com esdevindrà el mercat laboral del futur. La postobligatòria està en 

constant transformació. 

 

CFA Can Batlló. Demana més visualització dels CFA. 

 

Gemma Verdés. Ho comparteix i explica en quin punt es troba l’escola industrial, lloc on s’ubica el CFA Can 

Batlló. La idea és conservar un CFA dels dos que hi ha existents ara mateix. Argumenta que no té sentit que 

hi hagi dos CFA junts. Aprofitant les obres que cal fer a l’Escola Industrial, els dos CFA marxaran. Una 

s’ubicarà definitivament al Besòs, zona que no té cap CFA ara mateixa i l’altre tornarà a l’escola industrial. 

 

Conservatori de Música.  Demana visibilitat i exposa la singularitat dels centres de règim especial. 

 

Gemma Verdés. Exposa la voluntat d’incorporar tots els ensenyaments de règim especial al Consorci. S’està 

gestionant amb el Departament d’Educació. Aquest fet generaria més visibilitat d’aquests ensenyaments. 

 

Acabat el torn de paraula, es tanca la sessió a les 19 h 

 

 


